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      Annotation

    
        
          This paper presents the effect of carbonation curing on the properties of hydrated lime modified pervious concretes. Also, CO[2] absorption capacity (COAC) of the mixtures was investigated to more explanation of the results. Three mix designs containing of 0, 15 and 30 % of hydrated lime were considered. Water to cement ratio, cementitious material content, inner pressure of the chamber and workability of the mixtures were kept constant. Concrete samples were cured in the CO[2] chamber and then the conducted experiments were performed and the results compared with the results of moist cured concretes. The results showed a significant increase in the mechanical properties of the concretes at the initial time of CO[2] curing. Also, COAC of the mixtures increased by increasing hydrated lime substitution.
        

        
          В данной работе рассмотрено влияние карбонизационного отверждения на свойства гидратированных известково-модифицированных проницаемых бетонов. Кроме того, для более полного объяснения полученных результатов была исследована абсорбционная способность (Co) смесей CO[2]. Были рассмотрены три конструкции смесей, содержащих 0, 15 и 30 % гидратированной извести. Соотношение воды к цементу, содержание цементного материала, внутреннее давление камеры и обрабатываемость смесей поддерживались постоянными. Образцы бетона отверждали в камере CO[2], а затем проводили запланированные эксперименты и сравнивали полученные результаты с результатами влажного отверждения бетонов. Полученные результаты показали значительное повышение механических свойств бетонов в начальный момент отверждения CO[2]. Сделан вывод о том, что эффективность смесей повышается за счет увеличения замещения гидратированной известью.
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